
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 52 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til ministeren for 
sundhed og forebyggelse den 3. december 2007 
 

Spørgsmål 52: 
"Kan ministeren bekræfte, at danske sygehuse skal åbnes for andre EU-

landes borgere som anført i flere medier, jf. bl.a. Ritzaus Bureau den 27. 

november 2007." 

 

Svar: 
Nej, det kan jeg ikke bekræfte. Kommissionen har ikke fremsat sit direktiv-

forslag om sundhedstjenesteydelser endnu. Det vil – så vidt jeg er oriente-

ret – tidligst ske kort før jul. 

 

Men jeg har en klar forventning om, at Kommissionen – i lighed med de 

domme fra EF Domstolen, der hidtil har været retningsgivende på området 

– vil foreslå en ordning, der sikrer patienterne ret til under visse omstæn-

digheder at få behandling på udenlandske sygehuse betalt af hjemlandets 

sikringsordning, men at der ikke lægges op til en ordning, hvor landenes 

sygehuse har pligt til at modtage patienter fra andre medlemslande til plan-

lagt behandling. I særdeleshed ikke, hvis det er til skade for landets egne 

borgere. 

 

Under alle omstændigheder vil regeringen i de kommende forhandlinger 

om direktivforslaget lægge afgørende vægt på at fastholde dette helt afgø-

rende princip, at behandling af et lands egne borgere ikke skal vige for be-

handling af borgere fra andre medlemslande. 

 

Og jeg går ud fra, at der til sin tid vil være fuld politisk opbakning til denne 

forhandlingsposition, som jeg også er overbevist om i givet fald deles af 

mange andre medlemslande. 
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